

<p>Автор(ы) и название статьи Author(s) and title of the article</p>	<p>Аннотация</p>	<p>Abstract</p>	<p>Ключевые слова</p>	<p>Key words</p>
<p>В.Л. Агапов БОЕВЫЕ ДЕЙСТВИЯ ВОЙСК ЮЖНОГО ФРОНТА ПО ОСВОБОЖДЕНИЮ МАРИУПОЛЯ 4–10 СЕНТЯБРЯ 1943 г.</p> <p>V.L. Agarov COMBAT ACTIONS OF THE TROOPS OF THE SOUTHERN FRONT TO LIBERATE MARIUPOL 4–10 OF SEPTEMBER 1943</p>	<p>В статье рассматриваются действия войск Южного фронта в первой декаде сентября 1943 г. по освобождению Мариуполя от немецко-фашистских захватчиков. Значительное внимание уделено анализу форсирования р. Кальмиус и прорыва дивизиями 44-й армии вражеской обороны у населенных пунктов Павлополь, Чермалык и Сартана.</p>	<p>The article deals with the actions of the Southern Front troops in the first decade of September 1943 to liberate Mariupol from the Nazi invaders. Considerable attention is paid to the analysis of the forcing of the Kalmius River and the breakthrough of the enemy defence by divisions of the 44th Army near Pavlopol, Chermalyk and Sartana</p>	<p>Донбасская стратегическая наступательная операция, Южный фронт, Кальмиус, «Черепеха», Мариуполь</p>	<p>Donbass strategic offensive operation, Southern Front, Kalmius, "Turtle", Mariupol</p>
<p>А.И. Минаев ПОЛИЦИВИЛИЗАЦИОННОСТЬ И МНОГОПОЛЯРНОСТЬ</p>	<p>В исследовании предложен концепт «формации цивилизаций» как перспективы глобальной социально-экономической конструкции,</p>	<p>The study proposes the concept of «formation of civilization» as a perspective of a global socioeconomic structure that presupposes the</p>	<p>Цивилизация, формация, глобализация, интеграция, полюс</p>	<p>Civilization, formation, globalization, integration, pole of</p>

<p>КАК ПРЕДПОСЫЛКИ «ФОРМАЦИИ ЦИВИЛИЗАЦИЙ»: ИСТОРИЧЕСКИЙ АСПЕКТ</p> <p>A.I. Minaev POLY-CIVILIZATIONALITY AND MULTIPOLARITY AS PREREQUISITES FOR THE "FORMATION OF CIVILIZATION": HISTORICAL ASPECT</p>	<p>предполагающей сохранение духовной и культурной идентичности ее составляющих. По мнению автора, «формация цивилизаций» в ее динамике представляет собой процесс и результат взаимодействия разнообразных «надстроек» культурно-исторических локальностей, как между собой, так и с «базисной» системой глобального производства, распределения и обмена.</p>	<p>preservation of the spiritual and cultural identity of its components. According to the author, the "formation of civilizations" in its dynamics is the process and result of the interaction of various "superstructures" of cultural and historical localities, both among themselves and with the "basic" system of global production, distribution and exchange.</p>	<p>международной систем, плюралистическая многополярность, «формация цивилизаций»</p>	<p>international systems, pluralistic multipolarity, "formation of civilizations"</p>
<p>В.В. Разумный, Д.С. Янченко ПАЛЕСТИНСКАЯ ПРОБЛЕМА В МЕЖДУНАРОДНЫХ ОТНОШЕНИЯХ: ОТ ВОЙНЫ «СУДНОГО ДНЯ» ДО ПОДПИСАНИЯ КЭМП-ДЭВИДСКИХ СОГЛАШЕНИЙ</p> <p>V.V. Razumnyi, D.S. Yanchenko THE PALESTINE PROBLEM IN INTERNATIONAL RELATIONS: FROM THE</p>	<p>Данная статья направлена на изучение палестинской проблемы в международных отношениях в период с окончания войны «Судного дня» 1973 г. и последующего за ней послевоенного регулирования, до подписания Кэмп-Дэвидских договоренностей в 1978-1979 гг. Акцентируется внимание на деятельности США и СССР, а также подходах к решению палестинской проблемы администрации президента Египта А. Садата, которые привели к подписанию египетско-израильского мирного договора. Определены последствия указанного периода для палестинской проблемы и</p>	<p>This article is devoted to study of Palestinian problem in the international relations during the period from the end of the Yom Kippur War of 1973 and the subsequent post-war regulation, until the signing of the Camp David Accords in 1978 – 1979. Attention is focused on the activities of the USA and the USSR, as well as the approaches to solving the Palestinian problem of the administration of Egyptian President A. Sadat, which led to the signing of the Egyptian-Israeli peace treaty. The consequences of this period for the Palestinian problem and the Middle East region are determined.</p>	<p>Война Судного дня, Женевская конференция, Синайские соглашения, международные отношения, Кэмп-Дэвидские соглашения</p>	<p>Yom Kippur War, Geneva Conference, Sinai Accords, international relationships, Camp David Accords.</p>

YOM KIPPUR WAR TO THE SIGNING OF THE CAMP DAVID ACCORDS	ближневосточного региона.			
<p>О.А. Тягливая ФРАНКО-АМЕРИКАНСКИЕ ОТНОШЕНИЯ ПО ВОПРОСАМ ПОЛИТИКИ В ПОСТКОЛОНИАЛЬНЫХ ГОСУДАРСТВАХ (1974–1981 гг.)</p> <p>О.А. Tyaglivaya FRANCO-AMERICAN RELATIONS ON POLICY ISSUES IN POSTCOLONIAL STATES (1974–1981)</p>	<p>Данное исследование посвящено проблеме взаимодействия Франции и США в сфере неокOLONиальной политики. Автор проанализировала внешнеполитический курс Франции в годы президентства Валери Жискар д’Эстена, инициативы Парижа по налаживанию европейско-арабскоафриканского диалога, рассмотрел динамику франко-американских отношений на фоне арабoизраильского конфликта, определил сферы сотрудничества Парижа и Вашингтона с учетом динамики евроинтеграционных процессов.</p>	<p>This study is devoted to the problem of interaction between France and the United States in the field of neocolonial politics. The author analyzed the foreign policy course of France during the presidency of Valery Giscard d'Estaing, the initiatives of Paris to establish a European-Arab-African dialogue, considered the dynamics of Franco-American relations against the background of the Arab-Israeli conflict, identified the areas of cooperation between Paris and Washington, taking into account the dynamics of European integration processes.</p>	<p>Франция, США, арабo-израильский конфликт, НАТО, внешняя политики, арабские страны.</p>	<p>France, USA, Arab-Israeli conflict, NATO, foreign policy, Arab countries</p>
<p>В.В. Волошин СОВРЕМЕННАЯ КОСМОЛОГИЯ: ОБЪЕКТ, ЭПИСТЕМОЛОГИЧЕСКАЯ СПЕЦИФИКА</p> <p>V.V. Voloshin MODERN COSMOLOGY: OBJECT, EPISTEMOLOGICAL SPECIFICITY</p>	<p>В контексте критики концепций множественных и возможных миров анализируются трудности, возникающие в процессе понятийного оформления объекта космологии. Философская рефлексия над революционными открытиями, научными объяснениями и подходами, обобщающими космологическими моделями способствует уточнению познавательной специфики космологии, позволяет определить ее эпистемологическую структурную иерархию. Установлено, что качественный рост знания в космологии осуществляется</p>	<p>Within the context of criticism of multiple and possible worlds the present article deals with analysis of difficulties that take place in the course of conceptual formation of cosmology’s object. Philosophical reflection on revolutionary discoveries, scientific explanations and approaches as well as generalizing cosmological models contributes to specification of cognitive peculiarity of cosmology and makes it possible to define its epistemological structural hierarchy. It is discovered that qualitative growth of knowledge in cosmology is carried out mainly due to observational facts as well as anomalies and problems</p>	<p>Космология, эпистемология, множественные и возможные миры, научная проблема, гипотеза.</p>	<p>Cosmology, epistemology, multiple and possible worlds, scientific problem, hypothesis.</p>

	преимущественно благодаря наблюдательным фактам, а также аномалиям и проблемам, разрешаемым с помощью конкурирующих эвристических гипотез.	which are solved by means of competing heuristic hypotheses.		
<p>Н.Н. Емельянова АКСИОЛОГИЧЕСКАЯ РЕЛЕВАНТНОСТЬ ЭКЗИСТЕНЦИАЛЬНОГО ВЫБОРА ДОНБАССА</p> <p>N.N. Yemelyanova AXIOLOGICAL RELEVANCE THE EXISTENTIAL CHOICE OF DONBASS</p>	В статье исследуется проблема экзистенциального выбора Донбасса как явления, впитавшего в себя ценности смыслового универсума Русского мира. Анализируются ценностные приоритеты отечественной культуры, обусловленные глубинными ментальными связями народов России и Донбасса. Мировоззренческая обусловленность и аксиологическая релевантность состоявшегося экзистенциального выбора исследуется на фоне децентрации ценностей в западном сообществе и продвижения идеологий возрождающегося нацизма.	The article examines the problem of the existential choice of Donbass as a phenomenon that has absorbed the values of the semantic universe of the Russian world. The article analyzes the value priorities of the national culture, conditioned by the deep mental ties of the peoples of Russia and Donbass. The ideological conditionality and axiological relevance of the existing existential choice is investigated against the background of the decentralization of values in the Western community and the promotion of the ideologies of the resurgent Nazism.	Донбасс, русский мир, экзистенциальный выбор, ценности, духовность, индивидуальное, общественное.	Donbass, Russian world, existential choice, values, spirituality, individual, public.
<p>А.А. Миргородский ПРОБЛЕМА СВОБОДЫ ЧЕЛОВЕКА В МАРКСИЗМЕ И В СОВРЕМЕННОЙ ЗАПАДНОЙ ФИЛОСОФИИ</p> <p>A.A. Mirgorodskiy THE PROBLEM OF HUMAN FREEDOM IN MARXISM AND MODERN WESTERN PHILOSOPHY</p>	В статье предпринята попытка краткого анализа современной западной философии, которая рассматривает антропологическую проблематику в философской традиции. Проблема свободы человека решается в сторону реализации деятельных потенциалов человека в труде как деятельном творчестве. Наиболее объективным является марксистский взгляд на существующую проблему, где субъектом истории выступает труд, который разворачивается в элементах духовного производства.	The article attempts a brief analysis of modern Western philosophy, which considers anthropological problems in the philosophical tradition. The problem of human freedom is solved in the direction of realizing the active potentials of a person in work as an active creativity. The most objective is the Marxist view of the existing problem, where the subject of history is labor, which unfolds.	Духовное производство, необходимость, свобода, труд, человек	Spiritual production, necessity, freedom, labor, man.

<p>Г.В. Полеводов ЭВОЛЮЦИЯ МИРОВОЗЗРЕНИЯ ДОНБАССА В ПАРАДИГМЕ РУССКОГО МИРА</p> <p>G.V. Polevodov THE EVOLUTION OF THE DONBASS WORLDVIEW IN THE PARADIGM OF THE RUSSIAN WORLD</p>	<p>В статье рассматривается эволюция мировоззрения населения Донбасса как социокультурной общности, комплементарной морально-этической парадигме русского народа. Анализируются различия мировоззренческих приоритетов жителей Донбасса и сторонников радикального украинского национализма, приведшие к общественно-политическому расколу Донецкого региона и киевской власти. Раскрывается потенциал мировоззренческой парадигмы Донбасса в контексте дальнейшего развития концепции Русского мира.</p>	<p>The article examines the evolution of the worldview of the population of Donbass in the context of the formation of a socio-cultural community, complementary to the moral and ethical paradigm of the Russian people. Differences of views with supporters of radical Ukrainian nationalism are indicated. Which led to the ideological conflict and socio-political split of the Donetsk region with the official position of the Kiev authorities. The potential of the Donbass ideological paradigm is also revealed in the context of further development of the concept of the Russian world.</p>	<p>Мировоззрение, русский выбор, Донбасс, Русский мир, украинский национализм</p>	<p>Worldview, Russian choice, Donbass, Russian world, Ukrainian nationalism.</p>
<p>Н.В. Слота ПРЕЗЕНТАЦИОННЫЕ УМЕНИЯ БУДУЩИХ УЧИТЕЛЕЙ МУЗЫКИ КАК СОСТАВЛЯЮЩАЯ ПРОФЕССИОНАЛЬНОЙ КОМПЕТЕНТНОСТИ</p> <p>N.V. Slota PRESENTATION SKILLS OF FUTURE MUSIC TEACHERS AS A COMPONENT OF PROFESSIONAL COMPETENCE</p>	<p>В статье исследуется актуальность проблемы формирования презентационных умений будущих учителей музыки, анализируется их место в системе педагогических умений. Также приводится классификация презентационных умений в контексте лекторско-педагогической, презентационной деятельности.</p>	<p>The article examines the relevance of the problem of the formation of presentation skills of future music teachers, analyzes their place in the system of pedagogical skills. It also provides a classification of presentation skills in the context of lecturer-pedagogical, presentation activities.</p>	<p>Презентационные умения, педагогические умения, деятельность, профессиональная компетентность, учителя музыки.</p>	<p>Presentation skills, pedagogical skills, activities, professional competence, music teachers.</p>